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Protokół Nr 10/2025 

z posiedzenia Komisji Rolnictwa i Finansów 

z dnia 12 marca 2025 r. 

odbytego w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Dąbrowie Biskupiej 

Obecni na posiedzeniu: 

1. Michalak Norbert – Przewodniczący komisji 

2. Czarniak Janusz – członek komisji 

3. Frontczak Renata – członek komisji 

Nieobecni usprawiedliwieni: 

1. Wojciechowski Patryk – Zastępca Przewodniczącego komisji 

Spoza Komisji w posiedzeniu udział wzięli: 

1. Filipiak Marcin – Wójt Gminy Dąbrowa Biskupia 

2. Kuberska Anna – Skarbnik Gminy Dąbrowa Biskupia 

3. Wochna Monika – starszy inspektor 

4. Mańkowska Judyta – Główna księgowa Samorządowej Administracji Placówek 

Oświatowych w Dąbrowie Biskupiej 

5. Kryszak Magdalena – Kierownik referatu budownictwa, gospodarki 

przestrzennej, komunalnej, rolnictwa i ochrony środowiska 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum. 

2. Realizacja wniosków mieszkańców do budżetu Gminy Dąbrowa Biskupia na 2025 rok. 

3. Analiza kosztów związanych z funkcjonowaniem szkół na terenie Gminy Dąbrowa 

Biskupia za 2024 rok. 

4.  Sprawy bieżące. 

5. Zakończenie. 

Ad.1. Stwierdzenie quorum i otwarcie posiedzenia komisji. 

Po stwierdzeniu quorum Przewodniczący Komisji, radny Norbert Michalak o godz. 12:00 

otworzył posiedzenie Komisji. Następnie powitał Wójta Gminy Pana Marcina Filipiaka, 

członków komisji oraz pracowników Urzędu Gminy. 

Lista obecności w załączeniu do protokołu. 

Ad.2. Realizacja wniosków mieszkańców do budżetu Gminy Dąbrowa Biskupia na 2025 rok. 
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Pani Anna Kuberska – przedstawiła powyższy temat. Poinformowała, że nie wszystkie 

wnioski udało się ująć w budżecie, a niektóre są zaplanowane w ogólnej kwocie w danym 

dziale. I tak:  

- transport publiczny jest ujęty w budżecie,  

- na drogę w Zagajewiczkach i Konarach będzie wykonany projekt, a na pozostałe 

wnioskowane drogi nie,  

- każda ze spółek wodnych, jak co roku otrzyma dofinansowanie i jest to kwota: Ośniszczewo 

10 000,00 zł, a Przybysław 5 000,00 zł, 

- parafie, które złożyły wniosek na wywóz odpadów z cmentarzy po 2 000,00 z., 

- w przypadku kamienia, to jest fundusz sołecki i sołectwa mogły sobie zaplanować jakąś 

kwotę na ten cel, a dodatkowo z budżetu będzie zakupiony jeśli możliwości finansowe na to 

pozwolą, 

- na place zabaw gmina będzie starała się zdobyć środki zewnętrzne, 

- opony dla OSP Przybysławia zostały zakupione, a strażacy z wszystkich jednostek zostali już 

przeszkoleni z pierwszej pomocy. Natomiast na pozostałe zakupy mają swój budżet, a także 

otrzymali środki od niektórych sołectw z funduszu sołeckiego, 

- na obecną chwilę nie mamy zaplanowanych środków na ścieżki rowerowe oprócz 

dokumentacji, jeśli chodzi o Modliborzyce – Parchanie (w tym z funduszu sołeckiego), 

- plac zabaw w Stanominie będzie przeniesiony za zgodą mieszkańców, 

- modernizacja (zmiana na led) oświetlenia ulicznego odbędzie się w tym roku na terenie 

całej gminy, 

- perony w Stanominie zostały wykonane, 

- w przypadku postawienia nowych znaków ograniczających prędkość niezbędna jest zmiana 

organizacji ruchu, 

- na place zabaw będzie pisany wniosek o dofinansowanie, 

- w Nowym Dworze nie ma możliwości podłączenia wskazanej posesji do wodociągu, 

- nie planuje się obecnie wymiany poszyć dachowych, jeśli chodzi o świetlice wiejskie, 

- węgiel do świetlicy w Mleczkowie został przekazany, 

- w przypadku wniosku Komisji Oświaty, to szkoły mają swoje budżety i wszystko zależy, czy 

dany dyrektor ujął w nim konkretne wydatki. Jednak są rzeczy, które muszą być zrobione, 

ponieważ wynikają z różnych kontroli i jest to zaplanowane np. rozbiórka komina itp. 

Podobna sytuacja jest z LZS, 

- na badanie gleb zaplanowano 1 000,00 zł.  
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Dodała, że w obecnym roku jest fundusz sołecki, z którego sołectwa wiele rzeczy mogły 

zrobić. Ponadto, jeśli w ciągu roku znajdą się dodatkowe środki, to zawsze można pewne 

zadanie wprowadzić, czy zakupić więcej kamienia.  

Materiał stanowi załącznik do protokołu. 

Dyskusja: 

Radna Renata Frontczak – zadała pytanie, co dalej ze ścieżką pieszo-rowerową 

Modliborzyce-Parchanie?  

Pani Anna Kuberska – odpowiedziała, że jej zdaniem powinno zostać podpisane 

porozumienie ze Starostwem, że jeśli gmina zrobi projekt, to oni zobowiązują się go 

zrealizować.  

Nie było więcej pytań do przedstawionego tematu.  

Ad. 3. Analiza kosztów związanych z funkcjonowaniem szkół na terenie Gminy Dąbrowa 

Biskupia za 2024 rok. 

Pani Judyta Mańkowska – przedstawiła powyższy temat. Poinformowała, że dochody 

wszystkich szkół łącznie stanowił kwotę 14 472 845,71 zł, z czego 4 144 117,58 zł pochodziło 

z budżetu gminy. Natomiast w poszczególnych szkołach kształtowało się to następująco: 

1) SP Ośniszczewko – dochody w kwocie 2 775 776,52 zł, z czego 972 842,08 zł 

pochodziło z budżetu gminy, natomiast wydatki stanowiły kwotę 2 775 776,52 zł; 

2) SP Parchanie - dochody w kwocie 3 053 003,12 zł, z czego 867 451,34 zł pochodziło 

z budżetu gminy, natomiast wydatki stanowiły kwotę 3 048 296,97 zł; 

3) ZSP Dąbrowa Biskupia - dochody w kwocie 5 667 065,19 zł, z czego 1 633 482,64 zł 

pochodziło z budżetu gminy, natomiast wydatki stanowiły kwotę 5 649 872,90 zł; 

4) SP Pieranie - dochody w kwocie 2 977 000,88 zł, z czego 670 341,52 zł pochodziło 

z budżetu gminy, natomiast wydatki stanowiły kwotę 2 977 000,88 zł. 

Materiał stanowi załącznik do protokołu. 

Dyskusja: 

Radny Norbert Michalak – zadał pytanie, dlaczego w przypadku szkoły w Ośniszczewku jest 

najniższa subwencja, a najwięcej jest dokładane z budżetu gminy (z wyjątkiem Dąbrowy 

Biskupiej)? 

Pani Judyta Mańkowska – odpowiedziała, że subwencja była uzależniona od ilości uczniów, 

a w tej szkole było ich najmniej. Natomiast wydatki są takie same bez względu na ilość dzieci, 

ponieważ nauczyciela należy zatrudnić bez względu, czy w klasie jest 8, czy 15 uczniów.  

Radna Renata Frontczak – zadała pytanie, dlaczego w Ośniszczewku są takie wysokie koszty 

energii, bo prawie 48 000,00 zł, tym bardziej że są tam panele fotowoltaiczne? 

Pani Judyta Mańkowska – odpowiedziała, że należy poczekać za rozliczeniem ogólnym.  
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Radny Norbert Michalak – zadał pytanie, czy wiadomo już ile będzie dzieci w pierwszych 

klasach? 

Pani Judyta Mańkowska – odpowiedziała, że nabór jeszcze trwa.  

Radny Janusz Czarniak – zadał pytanie, czy wszystkie szkoły są ocieplone? 

Pani Judyta Mańkowska – odpowiedziała, że nie jest pewna, ale chyba została tylko do 

ocieplenia stara część szkoły w Parchaniu.  

Radny Norbert Michalak – zadał pytanie, czy są robione statystyki ilu uczniów będzie 

w danych szkołach w latach przyszłych? 

Pani Judyta Mańkowska – odpowiedziała, że nie. 

Wójt Gminy – dodał, że takie informacje można pozyskać z ewidencji.  

Radny Norbert Michalak – zadał pytanie, czy są jakieś rozmowy o wprowadzeniu 

oszczędności, czy zamknięciu szkoły, ponieważ widać wyraźnie spadek ilości uczniów? 

Wójt Gminy – odpowiedział, że obserwując inne gminy zauważył, że nie jest tak prosto 

zamknąć szkołę. Były również propozycje, żeby w gminie zrobić dwie główne szkoły główne 

i dwie filie. Zaznaczył, że niedługo będzie brakowało nauczycieli w szkołach.  

Pani Judyta Mańkowska – dodała, że każda szkoła korzysta z różnych dofinansowań.  

Radny Norbert Michalak – zaznaczył, że tak niedawno dofinansowano modernizację szkoły 

w Ośniszczewku, a tam jest najmniej dzieci. 

Wójt Gminy – odpowiedział, że do niedawna w Parchaniu w jednej klasie było 4 uczniów. 

Radna Renata Frontczak – zaznaczyła, że taka sytuacja miała miejsce, ale dopiero od siódmej 

klasy, a nie od pierwszej.  

Wójt Gminy – dodał, że problem z dziećmi w innych szkołach powstał odkąd powstało 

przedszkole w Dąbrowie Biskupiej.  

Radny Norbert Michalak – stwierdził, że skoro gmina ma audytora, który wskazuje na zbyt 

duże koszty utrzymania szkół, to należy szukać rozwiązań. Nie uniknie się tematu zamknięcia 

szkół przy takich kosztach i tak małej ilości dzieci.  

Wójt Gminy – odpowiedział, że ten problem jest w wielu gminach. Dodał, że każda 

inwestycja, tak jak i dotycząca modernizacji szkoły w Ośniszczewku (na którą było duże 

dofinansowanie) jest przegłosowana przez Radę Gminy.  

Radny Norbert Michalak – zadał pytanie, czy jest brana pod uwagę przyszłość tych szkół, 

wiedząc ile dzieci mamy na terenie gminy? 

Pani Judyta Mańkowska – stwierdziła, że wynagrodzenia nauczycieli stanowią 84% całych 

wydatków i nie jest to uzależnione od ilości uczniów w klasie.  

Radna Renata Frontczak – zaznaczyła, że na zamknięciu szkoły w Parchaniu gmina by tylko 

straciła, ponieważ te dzieci nie poszły by do innej szkoły na terenie gminy, lecz do ościennych 

gmin, gdzie mają bliżej.  
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Wójt Gminy – poinformował, że obecnie zmienił się system naliczania subwencji i na dzień 

dzisiejszy nie jest w stanie powiedzieć ile ona wyniesie.  

Radna Renata Frontczak – zadała pytanie ile gmina płaci za dzieci w innych szkołach? 

Pani Judyta Mańkowska – odpowiedziała, że gmina płaci za dzieci uczęszczające do 

przedszkoli w innych gminach. Jednak kwoty nie zna, ponieważ tym się zajmuje Skarbnik 

Gminy.  

Radna Renata Frontczak – zadała pytanie, czy osoba zatrudniona jako pomoc, przy dziecku 

z orzeczeniem musi mieć odpowiednie wykształcenie? 

Pani Judyta Mańkowska – odpowiedziała, że należy rozgraniczyć dwie sytuacje, gdzie 

nauczyciel współorganizujący musi mieć odpowiednie wykształcenie, natomiast pomoc nie 

musi mieć takiego wykształcenia. To dyrektor szkoły decyduje kogo zatrudnia zgodnie z 

orzeczeniem, jakie dane dziecko posiada. Ważny jest tu stan zdrowia dziecka. Dodała, że na 

takie dzieci są przyznawane większe środki. 

Wójt Gminy – poinformował, że jest propozycja utworzenia w Pieraniu oddziału 

integracyjnego, na co są większe środki, jednak na to muszą wyrazić zgodę wszyscy rodzice 

z danej klasy.  

Radny Norbert Michalak – zadał pytanie, czy były rozmowy na temat wprowadzonego 

systemu bez ocen w Pieraniu, czemu wielu rodziców się sprzeciwia? 

Wójt Gminy – odpowiedział, że to jest w kompetencji dyrektora szkoły. 

Radny Janusz Czarniak – stwierdził, że w dzisiejszych czasach rodzice myślą, że to szkoła ma 

wychowywać dzieci, a nie rodzice. 

Radny Norbert Michalak – zadał pytanie, czy z perspektywy lat widać, że gmina dokłada 

więcej do oświaty? 

Pani Anna Kuberska – odpowiedziała, że dofinansowanie kształtowało się następująco: 

1) rok 2020 – ok. 3 300 000,00 zł, 

2) rok 2021 – ok. 3 400 000,00 zł, 

3) rok 2022 – ok. 4 300 000,00 zł, 

4) rok 2023 – ok. 5 600 000,00 zł (w tym roku była modernizacja szkoły 

w Ośniszczewku), 

5) rok 2024 – ok. 4 500 000,00 zł; 

6) rok 2025 – zaplanowane jest ok 4 700 000,00 zł.  

Nie było więcej pytań do przedstawionego tematu. 

Ad.4. Sprawy bieżące. 

Radny Norbert Michalak – zadał pytanie, czy odbywają się coroczne zebrania w sołectwach? 

Wójt Gminy – odpowiedział, że odbędą się w kwietniu. 
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Radna Renata Frontczak – zadała pytanie, co ze ścieżką pieszo-rowerową Modliborzyce-

Parchanie? 

Wójt Gminy – odpowiedział, że otrzymał pismo ze Starostwa, z informacją, że jak gmina zrobi 

projekt, to Starostwo będzie wówczas szukało dofinansowań.  

Radna Renata Frontczak – zadała pytanie, gdzie będą postawione nowe lampy uliczne? 

Pani Magdalena Kryszak- odpowiedziała, że w Radojewicach na nowo powstałym osiedlu 

zostaną postawione 3 słupy wraz z 3 oprawami, a w okolicy Awangardy 1 oprawa na 

istniejącym słupie, w Walentynowie (okolice DPS) 1 słup wraz oprawą, w Dąbrowie Biskupiej 

przy ulicy Topolowej 1 słup wraz z oprawą, w Brudni 1 słup wraz z oprawą oraz w Stanominie 

przy boisku 1 oprawa.  

Radny Norbert Michalak – zadał pytanie, czy wiadomo, jaki będzie koszt tych lamp? 

Wójt Gminy – odpowiedział, że będzie to robione w ramach modernizacji.   

Radny Janusz Czarniak – zadał pytanie, ile wynosi koszt lampy solarnej? 

Pani Magdalena Kryszak – odpowiedziała, że sama lampa to koszt ok 12 000,00 zł, do tego 

należy doliczyć projekt i montaż.  

Radna Renata Frontczak – zadała pytanie, czy jest więcej wniosków o lampy? 

Pani Magdalena Kryszak – odpowiedziała, że tak, chociażby w Rejnie, Chlewiskach, 

Modliborzycach, czy Nowym Dworze.  

Radna Renata Frontczak – zadała pytanie na jakim etapie są działania dotyczące ścieżki 

pieszo-rowerowej wydłuż drogi wojewódzkiej nr 252? 

Wójt Gminy – odpowiedział, że był na spotkaniu i oddał zebrane podpisy. Dodał, że 

poinformowano ich również w jaki sposób złożyć wniosek. Zdecydowano, że realizacja 

byłaby etapami, zaczynając od newralgicznych odcinków, takich jak np. Sobiesiernie-

Pieranie.  

Nie było więcej chętnych do zabrania głosu. 

Ad.5. Zakończenie. 

Po wyczerpaniu wszystkich punktów porządku obrad Przewodniczący Komisji, radny Norbert 

Michalak podziękował wszystkim za przybycie i zamknął posiedzenie. 

Dąbrowa Biskupia, dnia 12 marca 2025 r. , godz. 14:15 

  Protokołowała    Prowadzący posiedzenie 

  Monika Wochna    Norbert Michalak 


